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Сurved-face diamonds have been mined from loose rocks at the West Urals side for more then 50 years. And whole this period uselessness prospecting of original mother rocks for diamonds are going on. Last years new view on nature of loose diamond-bearing sand-clayey and gravel rocks appeared. They are considered as original mother rocks for diamonds kindred to sand tuffisite in Australia. This view has its supporters and considerable opponents. To prevent debate in nomenclature this rock we called them «visherite» according spreading place. 

Diamond field Ichetju in Middle Timan disposes in general geological structure with Ural diamond oblects. More then 20 years prospecting, simultaneous getting and investigations of curve-face diamonds Ural kindred have been gone on there. Traced diamond-bearing gravelstone in Timan we convinced that flat-dipping bed transformed into steep one crossing the other beds. By detail mineralogical exploration of visherite we discovered that there are following mineral associations in diamond-bearing sand-clayey and gravel masses which form tuberous geological bodies: coesite (?), moissanite, garnit (pyrope-almandine seria), tschermakite hornblende, disthene, ilmenite, chrome spinellide - alumochromite (eclogite paragenesis) and high chrome chromite (64-67% Cr2O3), andradite-knorringite-pyrope, picroilmenite (ultrabasic paragenesis).Gold and PGM without any rolled characteristics are found in black sand (drawn-thread, spongy, porous grains, often with imprints of syngenetic minerals). They would be obliterated in river stream.

In 1998 in Timan were discovered diatreme with ultrabasic peralpotassium rock (sanidine-chlorite-serpentine-carbonate-titanomagnetite) looked like lamproite diatreme in structure. So we conclude that considerable of visherite as original mother rocks for diamonds in the Urals and Timan is reasonable.
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На западном склоне Урала и Тимане широкую известность в последние годы получили туффизиты (вишериты) - сильно измененные песчано-глинистые рыхлые породы, имеющие интрузивные взаимоотношения с вмещающими осадочными толщами. Они содержат минералы-спутники и промышленные концентрации алмазов. Возможно, вишериты станут наравне с кимберлитами и лампроитами третьим типом коренных алмазоносных пород, несущих ювелирные кривогранные алмазы уральско-бразильского типа.

В алмазоносном поле Ичетъю (Средний Тиман), где в девонских песчаниках широкое площадное распространение имеют алмазоносные гравелиты найдены ультракалиевые ультраосновные (санидин-хлорит-серпентин-карбонат-титаномагнетитовые) магматические породы, в структуре туффизитовой диатремы, похожей по строению на лампроитовые диатремы. Резко повышаются перспективы алмазоносности этого района, где теперь следует сосредоточить внимание на поисках коренных промышленных объектов типа австралийского месторождения Аргайл. Главными поисковыми признаками на этот тип месторождений будет обнаружение инъекционных туффизитов (вишеритов), являющихся неизмеримо более широкой по площади распространения кратерной частью диатрем.

Здесь обнаружены следующие высокобарические акцессорные минеральные ассоциации: коэсит, муассанит, гранаты (пироп-альмандинового ряда), чермакитовая роговая обманка, кианит, ильменит, хромшпинелид (алюмохромит) - эклогитовый парагенезис; высокохромистый хромит (64-67% Cr2O3), андрадит-кноррингит-пироп, пикроильменит - ультраосновной парагенезис. Эклогитовый минеральный парагенезис распространен на много раз больше ультраосновного.

В качестве первоочередных поисковых объектов на обнаружение алмазоносных инъекционных туффизитов (вишеритов) и лампроитоподобных трубок рекомендуются: на Среднем Тимане: Вымская гряда и юго-восточная часть Четласского Камня. 
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